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Placení odpadů 
 

   Obecní úřad by chtěl 
upozornit obyvatele, kteří 
ještě nezaplatili poplatky za 
svoz komunálního odpadu, 
aby tak učinili nejdéle do 
konce března (bližší 
informace na obecním úřadě 
v úředních hodinách ve 
středu od 16 – 19). 
   Pokud občané nezaplatí, je 
obec připravena proti nim 
zahájit správní řízení, které 
může skončit exekucí. 
   Považuje totiž dále za 
neúnosné, aby v obci žili 
jedinci či rodiny, kteří 
neplatí za odpady, i když je 
produkují. 
 

Obec nevyužije nabídku firmy Severočeské komunální služby 
 

   Na konci ledna, jak jsme o tom informovali v Radimských 
novinkách, se sešlo obecní zastupitelstvo s firmou Severočeské 
komunální služby (SKS). 
   Tato firma nabídla obci, že pro ně bude zajišťovat svoz 
komunálního odpadu místo Technických služeb města Jičína a 
předložila ceník svých služeb. 
   Obec se po přezkoumání nabídky a schůzce s vedením Technických 
služeb rozhodla, že nabídku SKS nevyužije a nadále bude 
spolupracovat s původním dodavatelem této služby. 
   Důvody k nevyužití nabídky SKS: 

- ceník SKS byl platný do konce roku 2008. Po průzkumu 
v obcích, kde tato společnost funguje již několik let, bylo 
zjištěno, že zde jsou ceny podstatně vyšší a tudíž se dá 
předpokládat, že by i v naší obci byly nastaveny časem tyto 
ceny. 

- současné ceny TS Jičín jsou téměř stejné jako ty v ceníku 
SKS, 

- TS Jičín ujistily, že cena doposud velmi drahého svozu 
separovaného odpadu bude v nejbližší době snížena na 
polovinu – z 500 Kč až na cenu kolem 200 Kč za jeden 
kontejner, tedy stejně jako to nabízely SKS, 

- pokud bychom chtěli v roce 2009 přejít zpět k TS Jičín, 
nebylo by to již asi možné. 

. 

Poděkování 
   Paní Miluše Stříbrná s 
rodinou by chtěla 
prostřednictvím těchto 
novin ještě jednou 
poděkovat všem, kteří se 
zúčastnili pohřbu pana 
Antonína Stříbrného a ucitili 
tak jeho památku. 
 

Maškarní karneval 24. března 
 

   Princezny, kovbojové, kočičky a pejskové, je to tady! V sobotu 24. 
března od 14 hodin uspořádá TJ Sokol společně s místní základní 
školou v hospodě U Jandů maškarní rej. 
   Karneval sice nebude mít stejný průběh jako mají ty v Brazílii, 
přesto o zábavu nebude nouze. Vystoupení žáků základní školy a 
hudebního doprovodu nám všem známého DJ Páji tomu nasvědčuje. 
   Proto: všem rodičům – vyndejte své masky z dob mládí, šikovné 
maminky – vy rozjeďte své šicí mašiny, aby vytvořily díla, která 
Vám budou všichni závidět a těm ostatním – nebuďte doma a přijďte 
v sobou 24. března na karneval v Riu de Radim! 
   Po karnevale bude následovat disco bomba v podání DJ Páji. 

Pozorným čtenářům 
   Správně jste v minulém čísle 
našli chyby, které byly u receptu 
na kyselo. Bylo to záměrně, abych 
zjistil, zda si Radimské novinky 
pozorně čtete a díky ohlasu na 
moje kyselo můžu v klidu říct, že 
si je čtete. 
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Z dlouhé historie obce Tužín 
 
   Obec Radim se díky převratným změnám v naší společnosti v druhé polovině 20. století stala 
takzvanou střediskovou obcí. V důsledku toho se její součástí v roce 1961 staly obce Studeňany, Lháň, 
Dřevěnice, která se v roce 1991 osamostatnila a Tužín, o kterém se postupem času snad dozvíte 
prostřednictvím Radimských novinek více. 
V tomto čísle to bude především o historii.  
   Ves Tužín se poprvé připomíná roku 1397 díky zprávě Mikeše z Úlibic, který zde držel část vesnice. 
Podrobnější informace se však dozvídáme až v 17. století díky velkému vojevůdci Albrechtu 
z Valdštejna, který usadil v Radimi kartuziány, jimž posléze daroval na jejich obživu v roce 1627 tvrz 
Radim společně s dvanácti vesnicemi, mezi nimiž byla i osada Tužín. V té době zde stávaly dva mlýny 
(v 18. století vzniká třetí mlýn) – Hoření a Dolení, ke kterému přiléhal i rybník. Mezi dary byl i les, 
který začínal od chalupy Strnadovské nad Radimí (nynější č .p. 2). Již tedy v roce 1627 se připouští i 
existence osady Podháj. 
   Čas letí, hodně vody odteklo Tužínským potokem a je tomu již dávno, co napájel tři rybníky 
prostírající se v údolíčku. Pominula již i doba, kdy se naši předkové scházívali k pobožnostem do 
dřevěného kostelíka a mrtvé pohřbívali kolem něho. Stával na místě dvou domů č. p. 16 a 17. Jenom 
jméno Krchov zůstalo jako pojmenování této části obce Tužína. 
   Musíme přiznat, že v dobách minulých se těšila tato do kraje rozprostřená vesnička větší slávě díky 
nejen kostelíku, hřbitovu, třem mlýnům a rybníkům, ale jméno Tužín bylo spojováno i s tkalcovnou  
(na místě dnešní kapličky), která roku 1868 vyhořela. Na návsi v č. p. 34 se dokonce i vařívalo pivo. 
Bohužel, nejen tato budova (stála v zatáčce u Rejfkových), ale i pivo již patří minulosti. 
   Dnes zní neuvěřitelně, že v roce 1841 žilo na Tužíně 442 obyvatel (více než má teď Radim se všemi 
obcemi dohromady), což činilo více než šest občanů na jedno stavení. 
V současné době už ale mnohá stavení zde nenajdeme vůbec nebo bychom je nepoznali. Z původních 
roubených chalup se postupem času staly zděné a doškové střechy nahradily ty současné. Jednou 
z hlavních příčinou, proč k tomu došlo, byly časté požáry. Pro staré chalupy to znamenalo ve většině 
případů i jejich zánik.  
   Našli se však tací chalupáři, kteří dokázali svým roubenkám věnovat tolik péče, času a peněz, že i 
v současné době tvoří více než polovinu stavení právě ta roubená. A je to dobře, protože roubenky tvoří 
nejen společně se scenérií přírody nezapomenutelné kouzlo této vesničky, ale zároveň jsou i památkami 
po venkovských stavitelích a tesařích a připomínkou jejich mistrovského umění řezbářského. 
V příštím čísle se o roubených chaloupkách dozvíte více. 
          
   Z kronik sepsaných panem Jiřím Frýbou zpracoval Miroslav Říha, kronikář tužínský, za což mu 
velice děkuji. 
 

Nové informace o smírčím kříži na Tužíně 
 
   Nade Lhání směrem k východu se táhne vrch v podobě kozího hřbetu, kterému se říkávalo (a na 
mapách je i tak dodnes označen) Kozinec. 
Tam, co cesta vedoucí z Tužína na Kozinec vstupuje do lesa, je místo, kde se všeobecně říkávalo a 
možná ještě říká „U Daňka“. 
   Pomístní jméno vzniklo na základě tragické smrti tužínského občana Danise, kterému se na prudkém 
kopci splašili koně s nákladem dřeva a na zledovatělém povrchu se vůz převrhl a řečeného zabil. Tato 
událost se stala roku 1717, tedy před více než 290 lety. 
   Na tomto místě byl tehdá postaven kámen (kříž) s vyrytým jménem Danis a rokem, kdy k této 
tragické události došlo. 
 
   Za tento příspěvek děkuji paní Marii Novosvětské z č. p. 38 v Radimi 
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Infernal k poslednímu dubnu končí 
 

   Místní internet, který využívá momentálně 16 zákazníků, 
již od května nebude zajišťovat jičínská firma Infernal. 
   Obec se rozhodla na základě nedobré spolupráci mezi obcí 
a firmou i mnoha stížností ze strany zákazníků na nekvalitní 
připojení vypovědět smlouvu s Infernalem. Ta po uplynutí 
výpovědní lhůty skončí právě k 30. dubnu. 
Přestože Infernal přišel s novou nabídkou internetu, obec se 
rozhodla, po zkušenostech, které již načerpala, že tuto 
nabídku nevyužije. 
   Obec by také v budoucnu již nechtěla vystupovat jako 
prostředník mezi poskytovatelem služby a koncovým 
zákazníkem – občanem. To by mělo mít za cíl, aby se příští 
firma lépe starala o své zákazníky a problémy se neřešily 
zprostředkovaně přes obec. 
   Tím ale nechce vedení obce říci, že od této věci dává ruce 
pryč. Naopak se chce dále aktivně podílet na hledání nového 
provozovatele internetu, který by zajistil kvalitní a cenově 
přijatelné připojení. V současné době se rýsuje nabídka 
internetu, který funguje v nedaleké Železnici, ale vše 
ukážou až nadcházející dva měsíce (viz další článek). 

Inzerce 
Koupím za rozumnou cenu pozemky 
v Radimi, Tužíně a ve Studeňanech 
v blízkosti inženýrských sítí a 
komunikace o jakékoliv rozloze 
 
Tomáš Myšík  774119104 
 
Koupím jakoukoliv literaturu, kde se 
můžu dočíst o Radimi a jejím okolí za 
přiměřenou cenu. Koupím i staré 
pohlednice z Jičínska. 
Tomáš Myšík  774119104 
 
Prodám zařízení k příjmu wi-fi internetu. 
Levně. 
Vratislav Kříž    
 
Kupujete, prodáváte, inzerujte u nás 

zdarma 

Zábava 

Dle popisku na internetu by tato sudoku měla být jedna z těch těžších, tak uvidíme.. 

Sokolové připravují sběr železa 
 

   Že Vám něco překáží na zahradě? Nebo máte plnou kůlnu 
starých kol? A nevíte, co s nimi? Sokolové jsou tu, aby Vám 
od toho problému pomohli! V půlce dubna uskuteční 
pravidelný svoz železného šrotu. 

Výročka zahrádkářů v Radimi 
 

  Členové sdružení zahrádkářů se sešli 
v pátek 16.února v místním hostinci. 
V letošním roce slaví 50. výročí 
založení Český zahrádkářský svaz - 
naše místní organizace měla 
ustavující schůzi 7. dubna 1983 za 
účasti 29 osob. 
   Při této příležitosti se nerozdávaly 
diplomy a řády, ale věcně se jednalo 
o tom, co podnikneme letos. 
Diskutovalo se kam na výlet, jak být 
nápomocni při provozu výkupny 
J. Štála a moštovny ovoce, o 
nelehkém životě v zemědělství,  
o problémech s půdou a katastrálními 
přesuny. 
   Schůze se zúčastnilo 74 % členů. 
Po jednání následovala pěkná beseda 
s Václavem Nidrlem st. - "Jak se žije 
v Norsku" – spojená s projekcí 
fotografií. 
   Ve spolupráci s Obecním úřadem, 
Jar. Svejkovskou a V. Nidrlem nejst. 
připravujeme na začátek dubna 
besedu nad fotografiemi Dr. Lepaře, 
pořízenými už v předválečných letech 
v Radimi a okolí. Termín setkání 
bude upřesněn v příštím čísle. 

 
Jaromír Šimek 

-3- 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Brána do Českého ráje 
 

   Na zatím posledním zasedání se 
za účasti radimských vyslanců 
schválilo složení jednotlivých 
výborů a komisí. 
   Do programového výboru jsem 
byl zvolen já (Tomáš Myšík). 
Tento výbor bude vybírat oblasti, 
které budou podpořeny dotacemi 
z EU a zároveň bude pomáhat 
výběrové komisi, která bude 
vybírat jednotlivé projekty. 
   Členem kontrolního výboru je 
druhý „Radimák“ Karel Stříbrný. 
Tento výbor má za úkol dohlížet 
na průběh plnění jednotlivých 
projektů, na které byly přiděleny 
peníze. 
   Oba bychom chtěli, aby naše 
členství přineslo nejen nám 
zkušenosti, ale i naší obci nějaký 
ten peníz z fondů Evropské unie. 
 

Nová radimská 
knihovna 
 

   Moderní prostory, kvalitní a 
rychlé připojení k internetu na 
novém počítači a spousta 
zajímavé literatury. 
   Tak by se dalo shrnout, co vše 
Vám může nabídnout nově 
otevřená knihovna v naší obci. 
Z původních malých prostor, kde 
jí bylo určitě těsno, se 
přestěhovala hned vedle, do 
místnosti po bývalé spořitelně. 
   S novou knihovnou Vás čekají i 
další novinky. O Vás čtenáře se 
bude každé úterý od 17 do 18 
hodin starat paní Adolfová a ve 
čtvrtek ve stejnou dobu jako 
v úterý, tu bude pro fanoušky 
internetu a počítačů zase pan 
Pták. 
   Věříme, že si opět najdete cestu 
do naší knihovny, která Vám má 
určitě co nabídnout. 

Příští číslo – 31. března 2007  
V těchto novinách je možno zveřejnit nejen Vaše názory, které se týkají našich obcí, ale, pokud zrovínka něco prodáváte, také je tu i 
možnost inzerce zdarma. Pokud tedy budete mít jakýkoliv příspěvek týkající se našich obcí, rádi ho zveřejníme – bez cenzury!!! 
Redaktor: Tomáš Myšík (e-mail: tomasmysik@seznam.cz) 
Korektura: Alena Hančová 
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Hodnocení internetu v Radimi a jak dál ... 
 
   Stav internetu v Radimi se stal neúnosný, lidé si stěžují na 
problémy s připojením, které je nespolehlivé, síť je 
nevyvážená. 
Před rokem a půl jsme se rozhodli pro jičínský Infernal, který 
předložil ve výběrovém řízení pěti oslovených firem tu 
nejvýhodnější nabídku – zřízení přístupového bodu na kostele 
stálo nejméně. 
   V čem je nyní chyba? Signál z kostelní věže se šíří 
nerovnoměrně, nezáleží jen na vzdálenosti přijímající antény. 
K někomu jde více, k někomu jde méně. Je třeba koupit  
tzv. router, což je vlastně počítač, který pozná, kdo je právě 
připojen a pošle mu tu správnou sílu signálu. To znamená, 
budu-li připojen já a třeba OÚ, celková rychlost se vydělí 
dvěma a půlka jde ke mně a půlka do místní kanceláře. 
Jak tedy dále?  
   S bratrem a Jitkou Holmanovou jsme oslovili několik 
dalších firem s cílem získat kvalitní a konkurenceschopné 
nabídky. Přišli jsme totiž o 4 uživatele, počet připojených 
klesl na 15, OÚ dal současnému provozovateli výpověď. 
Infernal a Internet Nová Paka předložily srovnatelné nabídky 
v rychlosti připojení, Infernal ale dává 14denní zkušební 
provoz zdarma a 400 Kč/měs., Internet Nová Paka by byl  
za 476 Kč/měs. 
   Dalším osloveným byl pan Rohlíček, který provozuje bez 
problémů síť v Železnici /86 připojených/. Jeho nabídku 
očekáváme v nejbližšší době. 
Pro někoho může být variantou odejít na pevné připojení po 
telefonní lince, které tehdy nebylo technicky možné. 
Pomalejší rychlost je nyní za 480 Kč, rychlejší je přes 700 
Kč/měs. 
   Na společné schůzi uživatelů, která bude ve středu 
7. března od 18. hodin v zasedací místnosti OÚ, 
zhodnotíme tyto nabídky a rozhodneme se ... 

Ondřej Šimek 

Kulturní přehled měsíce března 
Radim 
  
knihovna: každé úterý a čtvrtek otevřena od 17 do 18 hodin 
dětský rej masek: 24. 3 od 14 hodin v hospodě Růže u Jandů 
maškarní ples: v polovině měsíce března, zatím neurčeno 
 
Dřevěnice 
 

dětský karneval: 10. 3. od 14 hodin v klubovně na hřišti 
s kulturním programem zde vystoupí žáci ZŠ Radim 
 

(akce z našeho okolí konané v  dubnu můžete psát na můj e-mail) 


